
Eldreråd

14. mars 2024

Veslemøy Risnes Lerheim

rådgiver, Strategi og utredning

• Informasjon om søknad 

- Age friendly cities and 

communities

• Ny bevilgning i 

kommunestyret - 2. mill. 

velferdstiltak for eldre

• Informasjon fra konferanser
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WHO age friendly cities and communities

Planlegger politisk sak i mai

Bakgrunn

• søke medlemskap i nettverket til verdens helseorganisasjon

• Senter for et aldersvennlig Norge har kontaktet oss

• vi er på god vei med temaplan Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker

Formål 

• inspirasjon

• dele kunnskap i internasjonalt nettverk

• supplerer det norske nettverket

• over 1500 byer / kommuner er med i 51 land



Innsatsområder 

temaplan Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker
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temaplan 

Leve hele livet – i et 

aldersvennlig Asker

Strategier

• Varierte møteplasser 

• Variert aktivitets- og 

kulturtilbud

• Økt frivillighet

• Stå lenger i arbeid

• Planlegge alderdommen

Strategier

• Forbedre sammenheng i tjenestene

• Dreie mot forebyggende innsats 

• Avlastning og støtte til pårørende

• Mat og måltider

• Rekruttere, utvikle og beholde 

kompetanse

Strategier

• Bærekraftige tjenester

• Innovative løsninger

• Velferdsteknologi

• Brukermedvirkning

Strategier

• Aldersvennlige transport

• Styrke fremkommelighet i 

lokalmiljøet

Strategier

• Øke variasjonen i boligtilbudet, inkl. 

nye boformer

• Aktiv stedsutvikling, inkl. 

samlokalisere tilbud/boliger/tjenester

4. Fremtidsrettet 

tjenesteutvikling

5. Helsehjelp og 

sammenheng i  

tjenestene

1. Aktivitet og 

fellesskap

2. Attraktive bo- og 

nærmiljøer

3. Transport og 

mobilitet

overordnet

bærekraft

sosial, økonomisk 

og miljømessig

tverrgående tema

• folkehelse

• medborgerskap

• inkludering

• universell 

utforming



2. mill. velferdstiltak for eldre
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Kommunestyret i desember – ny bevilgning for ett år 

Politisk sak

- forankre  

tilskudds 

ordning
andre 

løsninger?

kriterier

medborgerskap 
kompetanse
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Formål

• å støtte opp om realisering av temaplan Leve hele livet - i et 

aldersvennlig Asker  

• å stimulere eldre til å delta, forebygge ensomhet  

• å stimulere organisasjoner til å skape prosjekt og aktivitet for 

eldre 
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Kriterier
Hva kan det søkes om? 

Tilskudd til 

- prosjekter, aktiviteter, arrangementer, åpne møteplasser

- felles transport til deltakelse på åpne møteplasser og arrangementer, 

- bevertning og mindre utstyr for tilrettelegging av aktiviteten

Tilskuddet skal komme eldre i Asker til gode. 

Eksempler

Det kan søkes om tilskudd til for eksempel kulturtreff for eldre, 

møteplasser som skal bidra til inkludering felleskap …
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Krav til tilrettelegging og markedsføring

• tilrettelegges for universell utforming i så stor grad det lar seg gjøre. 

• arrangementer skal legges inn på www.hvaskjeriasker.no

Hvem kan søke?
• organisasjoner

• pasient- og brukerorganisasjoner

• foreninger/lag

• andre aktører som driver arbeid innen kultur, lokalsamfunn, sosialt- og 

humanitært arbeid i Asker kommune.

http://www.hvaskjeriasker.no/


Smakebit fra

- konferanser 2024
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Utvalgte konferanser

høst 2023 

21. sept. Arbeidslivskonferansen

27. sept. Sammen for et aldersvennlig Norge

3. nov. Forskningskonferansen, senter for seniorpolitikk

30. nov. Bo trygt hjemme + folkehelsemelding

8. des. Oppsummering Leve hele livet reformen

2024

16. jan Eldreboliger som funker

24. jan Holdninger og medvirkning 

13. feb Arbeidslivet trenger erfarne folk 
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Eldreboliger som funker – 16.1

Norske boligbyggelag arrangerte konferansen

Deltagere: Samfunnsforskningsinstituttetet NOVA + OBOS  

• Forsker på når eldre flytter/tilpasser bolig (tidspunkt, barrierer)

• Det må bygges ulike typer boliger, også leiemuligheten. 

• 16 % kunne tenke seg å bo i en leid bolig dersom den er særlig 

egnet, men få gjør det i dag.

• OBOS lager en designveileder – vil dele med alle, aldersvennlige 

tiltak i boliger
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Holdninger og medvirkning 24.1

Arrangør: Senter for et aldersvennlig Norge 

Prosjekt «Senior i Gjøvik» 

• holdningsskapende kommunikasjonsprosjekt

• rettet mot hjemmeboende senior, planlegge fremover

• to kollegaer på frisklivsentralen med spesielt ansvar for å følge opp senior

• egen seniorside «Senior i Gjøvik», FB, magasin 
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Bergen kommune - Senior kommunikasjons satsning

• Kommunikasjon – et strategisk virkemiddel

• Innbyggerne skal bli inspirert til gode livsvalg (bærekraftig samfunn)

• Innbyggere skal ha tillit og realistiske forventninger til tjenestene

• Kommunene helse- og omsorgstjenester - være attraktivt for ansatte

• Senior-dag, brosjyre, egen inngang på nettsiden

Sola kommune – «kullingane»

Planlegge litt-kampanjen 
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Arbeidslivet trenger erfarne folk 13.2 

Arrangør: Senter for seniorpolitikk

• jobbe mot alderisme/holdninger

• ha fokus på erfaring

NHO 

• Lag 10 anbefalinger for flere år i arbeid 

• «Kan du tenke deg å jobbe et år til?» 

• - for den enkelte, for bedriften og for velferdssamfunnet.



Seniorkoordinator på innbyggertorgene

Bor på Gullhella med samboer, sønn på 14 og 
puddelen ‘Nellik’ 

Brenner for å skape lavterskel aktiviteter for 
eldre- helsefremmende tiltak og gode 
møteplasser

Mitt fag er sosialantropologi og tok master i 
eldres helse/migrasjonshelse

Jobbet mange år på Vinderen seniorsenter

Maria Helene Hougen, 14/3



Kort om hva jeg jobber med om dagen

• Leve livet treffene- bredt samarbeid mellom kommune og frivillighet  

• Posten pilot- «På dørterskelen» 

• Blir kontaktet ved spørsmål om saker relatert til eldre i vår virksomhet

• Jobber tett med hussjefer på torgene og frivilligkoordinatorer

• Jobber to dager utpå torgene på Holmen og Borgen innbyggertorg



To piloter

• https://www.instagram.com/p/CtZp60CKy1W/ Kulturtreff for eldre

• https://www.instagram.com/p/C22zNc2KLT-/ Leve livet

• (1) Facebook

https://www.instagram.com/p/CtZp60CKy1W/
https://www.instagram.com/p/C22zNc2KLT-/
https://www.facebook.com/messenger_media?attachment_id=1408626376706690&message_id=mid.%24cAAAAACveo2aUarR39GOOW8TVO11J&thread_id=736011110




Hvordan jobbes i kommunen med digitalt 
utenforskap og hvordan deler vi informasjon om 
aktiviteter som skjer?

• Seniornett veileder- og innbyggertorgene jobber med å oppmuntre 
innbyggere til å benytte tilbudet

• Vi deler informasjon om aktiviteter i mange ulike kanaler



Hvordan skaper vi den bærekraftige riggen?

• Realiteten – Hvordan bygge ut ressursene?

• Eie sammen – skape holdninger og bevisstheten om å gjøre sammen

• Spikkestad en gang i måneden- Sette ut tunge bord og tilbake og et 
par timer med vaffelsteking, konferansier?

• Ikke strekke frivilligheten og ikke brenne ut kollegaer i virksomhetene
• Bistand til å nå ut

• Bistand til å søke midler

• Bistand til rigg











Formannskapet 13.12.2023

1. Formannskapet godkjenner ikke nytt leietilbud for innbyggertorg fra Slemmestad brygge AS, vedlegg 1.

2. Kommunedirektøren bes om å starte en prosess med Slemmestad Brygge A/S med mål om å redusere både 

arealmessig omfang og innhold/standard på lokaler tiltenkt innbyggertorg/kulturskole/bibliotek, herunder 

mulighet for økt sambruk med andre og eksisterende lokaler og aktører i lokalsamfunnet. Ny, fremforhandlet 

leieavtale basert på dette fremmes for politisk behandling. Prosessen må gis prioritet tids- og ressursmessig.

3. Sekkefabrikken som kulturarena utredes særskilt ift kostnad, standard og innhold.

4. Midlertidig innbyggertorg og kulturskole må ivaretas.

5. Kommunedirektøren involverer formannskapet tett i den videre prosessen.
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Nytt mandat – ny fremdrift – ny alternativ plan

• Opprinnelige planer og avtaler legges til side i denne omgang

Formannskapets oppdrag:

• Redusere kommunens årlige kostnader; areal, standard, sambruk, 
andre alternativer

• Sekkefabrikken er en del av kulturkvartalet

• Vurdere leie/eie
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Reorganisering av prosjektet

Prosjektgruppe medbestemmelse:

• Asker kulturråd

• Aksjonsgruppa

• Kulturliv/ungkultur

• Kulturskole

• Bibliotek

• Innbyggerdialog og frivillighet

• Ukentlige møter 

Arbeidsgrupper:

• Avantor Slemmestad/Asker 
kommune: helheten

• B-kvartalet:  
Innbyggertorg/bibliotek

• L-kvartalet: 
Kulturskole/ungdomstilbud

• Ukentlige møter
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Framdrift

• Planlegging og brukermedvirkning i januar, februar

• Kalkulasjon i mars

• To folkemøter i januar og februar

• Orientering i rådene i mars

• Orientering i utvalg for medborgerskap 21.mars

• Sak med kommunedirektørens innstilling om eventuell ny avtale til 
formannskapet 2.april
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Forutsetninger/ideer fra Avantor Slemmestad

Notat fra Slemmestad brygge, datert 19.12.23 (utarbeidet i samarbeid med Asker kommune):

• Redusere arealet i IBT: 

• Ta ut multisal (formålet dekkes gjennom sambruk i Sekkefabrikken)

• Flytte kulturskolen og ungkultur til L-kvartalet/Slemmestad MEK

• Redusere øvrige lokaler (kontorer, kafe, ? mm)

• Målsum for kommunens leiekostnader redusert med 15 % 

(Ak ønsker alternativ med økt reduksjon – vurdere mulighet)

• Forutsetter leie iht byggekost + fortjeneste

• Utredningsrisiko på Asker kommune (dersom man ikke kommer til avtale)
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Geologi/

sementmuseum

Bibliotekssamling

barn
Frivillighetskjøkken 

og aktivitetsrom

Aktivitetssal

Flerbruk

Samtalerom

Kontor og 

møteromMøterom

Lytterom

Samling



Hovedscenen

Lillescenen

Artister/backstage

Servering





















Løsningen forutsetter

Reguleringsmessige forhold:

B-kvartalet

• Kulturarealer til bolig i IBT-kvartalet – ny rammetillatelse

L-kvartalet

• Beholde L-kvartalet (ikke riving), opprettholde boligarealet for øvrig

• Ikke forskyve Vaterlandsveien (kollektivfelt evnt innenfor dagens veiareal)
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Innstilling med alternativer til formannskapet 2.april

1) Får rettslig avklaring på leiepris på opprinnelig alternativ

2) Aksepterer utbyggers leiekrav på opprinnelig alternativ

3) Inngå leieavtale på alternativ løsning
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Eldrerådet  14.03.2024 kl. 12:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 
  

Presentasjoner 

• Slemmestad innbyggertorg 
• Ny landingsside for eldre 
• «Leve hele livet»-treff 

 
 

Sakskart  

Saker til behandling 

7/24 24/03343-1 Godkjenning protokoll Eldrerådet 8. februar 2024 

8/24 24/01460-1 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre 
formål 

9/24 24/01344-1 Kloppedalen bo- og omsorgssenter - konsept og kostnad 

Referatsaker 

 

Asker, 04.03.2024 
Kirsten Koht 
Leder i eldrerådet 
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Møteprotokoll 
 

Eldrerådet  

Dato Tid Sted 
14.03.2024 12:00 – 14:35 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Kirsten Koht. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder Kirsten Koht  
Nestleder Trygve Jørgen Lia  
Utvalgsmedlem Karl Heinz Bønnhoff  
Utvalgsmedlem Thomas Victor Fernandes  
Utvalgsmedlem Arvid Gjesdal  
Utvalgsmedlem Liv Holst  
Utvalgsmedlem Thor Steinar Haaseth  
Utvalgsmedlem Elisabeth Takle Bye  
Utvalgsmedlem Øyvind Vonholm  
 

Forfall:    

Utvalgsmedlem Anne-Britt Aspaas Wengen   

 

Til stede fra administrasjonen:  

Kommunedirektørens representant Trine Groven 

Protokollfører Julie Bøye 

 

Det var ingen merknader til innkallingen, og møtet ble satt med 9 representanter til 
stede.  
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

7/24 24/03343-1 Godkjenning protokoll Eldrerådet 8. februar 2024 3 

8/24 24/01460-1 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre 
formål 

3 

9/24 24/01344-1 Kloppedalen bo- og omsorgssenter - konsept og kostnad 5 

Referatsaker 

    

 

  



 

  3/7 

Saker til behandling 

7/24 Godkjenning protokoll Eldrerådet 8. februar 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 7/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra Eldrerådets møte 8. februar 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

Protokollen fra Eldrerådets møte 8. februar 2024 godkjennes slik den foreligger. 

[Lagre vedtak]  

 

 

8/24 Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  

 

 

Behandling 

Kommunedirektørens representant Trine Groven innledet til saken. 

Trygve Lia fremmet følgende forslag: 

Deler av midlene blir benyttet til å redusere prisene for bruk av varmtvannsbad for 
spesielt sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. 

Kirsten Koht fremmet følgende forslag til saken: 

Stillingsbrøken til seniorkoordinator økes for på denne måten å sikre flere aktiviteter 
for eldre på innbyggertorgene. 

Saken tas til orientering. 

Kirsten Koht foreslo å ta saken til orientering. Forslaget ble enstemmig vedtatt. Det 
ble ikke votert over innstillingen i 3 punkter. 

Forslagene fra Lia og Koht ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Saken tas til orientering.  
2. Eldrerådet har følgende innspill til prioriteringer i to punkt: 
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• Deler av midlene blir benyttet til å redusere prisene for bruk av 
varmtvannsbad for spesielt sårbare grupper, forstått som eldre og 
personer med kroniske lidelser/funksjonsnedsettelser. 

• Stillingsbrøken til seniorkoordinator økes for på denne måten å sikre 
flere aktiviteter for eldre på innbyggertorgene. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

9/24 Kloppedalen bo- og omsorgssenter - konsept og kostnad 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 9/24 
2 Utvalg for velferd 19.03.2024 9/24 
3 Formannskapet 02.04.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Kommunedirektøren gis fullmakt til videre prosjektering med funksjon- og 
programplanlegging av «Alternativ 2 – Integrert» for Kloppedalen bo- og 
omsorgssenter, innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå kontrakt med leverandør, så lenge 
kontraktssum er innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

 

 

Behandling 

Karl Bønnhoff fremmet følgende tilleggspunkt til saken: 

• Tilrettelegge for tilstrekkelig parkering. 

Vedtaket i 2 punkter, med Bønnhoffs forslag til nytt punkt 3, ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  
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1. Kommunedirektøren gis fullmakt til videre prosjektering med funksjon- og 
programplanlegging av «Alternativ 2 – Integrert» for Kloppedalen bo- og 
omsorgssenter, innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå kontrakt med leverandør, så lenge 
kontraktssum er innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

3. Tilrettelegge for tilstrekkelig parkering. 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

1. Direktør samfunnstjenester, Ragnar Sand Fuglum orienterte om 
Slemmestad innbyggertorg (presentasjon). 

2. Seniorkoordinator Maria Helene Hougen orienterte om rollen som 
seniorkoordinator og Leve Livet-treff (presentasjon). 

3. Rådgiver Veslemøy Lerheim Risnes orienterte om Asker kommunes søknad 
til Age Friendly Cities and Communities, ny bevilgning og siste nytt fra 
konferanser (presentasjon) 

4. Rådet ble orientert om ekstra Eldrerådskurs, 7. mai på Gardemoen for de 
som ikke var til stede på Scandic Vulkan 14. februar. 

5. Rådgiver Gunnhild Goffeng søker innspill til gode løsninger for Kloppedalen 
bo- og omsorgssenter fra en eller to medlemmer i eldrerådet. 

6. Leder Kirsten Koht informerer om at dato for seniorkonferansen er satt til 
12. november. 

7. Rådets medlemmer orienterer om aktiviteter siden sist møte. Medlemmene 
har representert rådet ved eldrerådstimen på Borgen og Holmen 
innbyggertorg, Leve-livet treff på Tofte, årsmøte i sameiet, Kulturtreff for 
eldre, og i en ekstern referansegruppe for konseptfasen for åpne og 
tilgjengelige lokaler i regi av kommunen. 

8. Kirsten Koht informerer om arbeid i Akershus fylkeskommunale eldreråd. 

9. Elisabeth Takle Bye informerer om kulturtreff for hjemmeboende eldre på 
Slemmestad Mek og samarbeid med transporttjenesten i kommunen. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/03343-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  14.03.2024 
 

   
Godkjenning protokoll Eldrerådet 8. februar 2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra Eldrerådets møte 8. februar 2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

Sammendrag og konklusjon 
Utkast til protokoll fra Eldrerådets møte 8. februar 2024 følger vedlagt. 
 
 

 

 
 

Kirsten Koht  
leder i Eldrerådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

 

Vedlegg: 

Protokoll Eldrerådet 08.02.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/03343 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 7/24 
  

Godkjenning protokoll Eldrerådet 8. februar 2024 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 7/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

Protokollen fra Eldrerådets møte 8. februar 2024 godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/01460-1 Christer Best 

Gulbrandsen 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  14.03.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 14.03.2024 
Ungdomsrådet 14.03.2024 
Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 
 

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  

 

1. Sammendrag 
Kommunestyret har bedt utvalg for medborgerskap vurdere å omdisponere 
midler som var tiltenkt tilskudd til områdeforum til andre formål. 
Kommunedirektøren gjør i denne saken rede for ulike alternative måter å gjøre 
dette på.  
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2. Bakgrunn for saken 
Kommunestyret vedtok 30. januar 2024 det følgende i sak 2/24:  
Avsatte midler til områdeforum reduseres til kr 400.000. Retningslinjer for 
områdeforum endres ved at årlig tildelt sum settes til 50.000. De 
områdeforumene som etableres i denne perioden skal være piloter og 
evalueres som grunnlag for eventuell videreføring i neste periode.  
 
Resterende midler (1,6 millioner) vurderes omdisponert til tiltak for å skjerme 
sårbare grupper, tjenester ved innbyggertorg, kostnader og tiltak for deltagelse i 
fritidsaktiviteter for barn og unge/forebygging av ungt utenforskap, egen sak om 
dette fremmes for hovedutvalg for medborgerskap.  
 
Kommunestyrets vedtak tok utgangspunkt i at områdeforumene var tiltenkt et 
tilskudd på 2.000.000 i 2024. Imidlertid ble det i samme sak gjort vedtak som 
har den konsekvens at tilskudd til områdeforum ble redusert med 540.000. Når 
det da skal forbeholdes 400.000 til områdeforum, er beløpet som skal vurderes 
omdisponert på kr. 1.060.000.  
 
Kommunedirektøren oppfatter vedtaket dit hen at utvalg for medborgerskap skal 
gjøre endelig vedtak i saken, herunder at utvalget har myndighet til å gjøre en 
egen vurdering av om midlene skal omdisponeres eller ikke.  
 
Ordningen med områdeforum og opprinnelig størrelse på tilskuddet ble vedtatt 
av kommunestyret 13. juni 2023 i sak 30/23. I retningslinjene som da ble 
vedtatt, sto det følgende om områdeforumenes økonomiske rolle i punkt 3.f:  
«Bruke penger som kommunen gir til områdeforumet – og andre penger som 
områdeforumet samler inn – til det beste for lokalsamfunnet.» 
 
I retningslinjenes bestemmelser om kommunens forpliktelser står det følgende 
om tilskudd i punkt 7.j:  
«Gi hvert områdeforum et årlig tilskudd på kr 250 000 i 2024. Tilskuddets 
størrelse etter 2024 avgjøres i kommunens årlige budsjetter. Kommunen skal 
bare føre kontroll med bruk av tilskuddet ved begrunnet mistanke om misbruk 
av pengene, men skal da kunne gjennomføre nødvendige kontrollaktiviteter for 
å fastslå om det har forekommet misbruk. Ubrukte midler skal kunne overføres 
til året etter. Kommunen utbetaler tilskudd etter å ha mottatt årsmøtepapirer, 
inkludert regnskap for bruk av fjorårets tilskudd.» 
 
Kommunestyret vedtok 12. desember 2023 i sak 77/23 det følgende:  
«Evaluering og gjennomgang av områder innenfor medborgerskap 
Kommunedirektøren bes om å gjøre en helhetlig evaluering og gjennomgang av 
ordningen med de 8 innbyggertorgene, frivillighetssentralene og den varslede 
etableringen av de nye områdeforumene med fokus på innsparing og effektiv 
drift.» 
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3. Saksopplysninger 
Ordningen med områdeforum er under etablering. Per 15. februar er det avholdt 
oppstartsmøter med etablering av lokale arbeidsgrupper i 7 av 8 områder. Det ser ut 
til at det første områdeforumet som blir etablert er Søndre Hurum områdeforum, med 
utgangspunkt i oppstartsmøtet som ble avholdt på Tofte senhøstes 2023.  
 
Før og etter vedtaket om etablering av områdeforum har det vært ulike holdninger til 
tilskuddet til områdeforum fra ulike miljøer. Asker idrettsråd, Asker kulturråd og Asker 
frivillighetsutvalg har uttalt seg kritisk, og har ment at midlene bør gå til allerede 
eksisterende frivillighet. Asker velforbund og arbeidsgruppen for Søndre Hurum 
områdeforum har derimot ment at disse midlene er viktige for lokal frivillighet.  
 
En eventuell omdisponering av midler vil for flere alternativer kunne gjøres innenfor 
budsjettet til tjenesteområde medborgerskap. I noen tilfeller vil en omdisponering 
kunne medføre behov for overføring til annet tjenesteområde. Det vil i så fall rent 
teknisk kunne løses ved 1. tertialrapportering.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren vil her kort gjøre rede for ulike alternative løsninger i tråd med 
kommunestyrets oppdrag til kommunedirektøren av 30. januar. Da valg av løsning 
først og fremst handler om politisk prioritering mellom ulike formål anser 
kommunedirektøren at det er tilstrekkelig med en kortfattet oppsummering av de 
viktigste fordeler og ulemper med hver løsning, sett ut fra kommunens eksisterende 
planverk og andre relevante hensyn. Kommunedirektøren oppsummerer derfor dette 
i tabellform, med fordeler, ulemper og vedtaksforslag for hver løsning. 
Kommunedirektøren har inkludert å opprettholde tilskudd til områdeforum som én 
løsning, da kommunestyrets oppdrag har vært å vurdere en omdisponering. 
Vurderingen må da gjøres opp mot opprinnelig løsning. Det er mulig å kombinere 
ulike løsninger, så lenge man justerer beløpene slik at de totalt summerer seg til 
1.060.000.  
 
Tiltak for å skjerme sårbare grupper 
Det er mange ulike sårbare grupper i samfunnet. Imidlertid oppfatter 
kommunedirektøren ut fra debatt i formannskap og kommunestyre dette punktet dit 
hen at det er ønskelig å skjerme sårbare grupper fra prisøkninger, blant annet i 
svømmehallene, og at dette først og fremst handler om eldre og personer med 
funksjonsnedsettelser eller kroniske sykdommer.  
 
Tiltaket kan derfor ta form av å tilføre midler til relevante tjenester for å unnta visse 
grupper fra prisøkninger, eller av å yte tilskudd til grupper som organiserer tilbud til 
disse gruppene. Det er også mulig å tilføre midler til kommunale tjenester som kan 
skape mer aktivitet for sårbare grupper.  
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Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Tilføre midler til 
tjenester 

Ubyråkratisk for 
målgruppene. 
Reduserer 
kostnader for 
brukerne. 

Mindre treffsikkert. Virksomhet idrett 
og friluft tilføres 
1.060.000 for å 
redusere prisene 
for sårbare 
grupper i 
svømmehallene.  

Yte tilskudd til 
grupper som 
organiserer tilbud 
til sårbare grupper 

Mer treffsikkert, og 
gir gruppene det 
gjelder mulighet til 
å disponere midler 
slik de ønsker 

Mer byråkratisk, og 
ikke sikkert det 
reduserer den 
enkelte brukers 
kostnader.  

Kommunens 
tilskuddsordninger 
tilføres kr 
1.060.000 til å 
redusere sårbare 
gruppers 
kostnader ved 
aktivitet 

Gi midler til 
aktiviteter for 
sårbare grupper i 
kommunal regi 

Øker 
aktivitetstilbud til 
sårbare grupper i 
tilfeller hvor ikke 
markedet eller 
frivilligheten tilbyr 
dette. 

Reduserer ikke 
kostnader til 
aktiviteter i frivillig 
eller privat regi. 

Virksomhet 
innbyggerdialog og 
frivillighet bes 
omprioritere 
1.060.000 til å 
arrangere 
aktiviteter for 
sårbare grupper.  

 
Tjenester ved innbyggertorg 
Kommunedirektøren oppfatter dette formålet som å handle om å reversere kutt i 
tjenester på innbyggertorgene som beskrevet i K-sak 2/24.  
 
Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Tilføre midler til 
innbyggertorgene 
for å opprettholde 
dagens omfang på 
kommunal 
veiledning ved 
Slemmestad 
innbyggertorg 

Gir mulighet til å se 
tjenestene ved 
innbyggertorgene i 
en helhetlig 
sammenheng ut fra 
utredningsoppdraget 
gitt av 
kommunestyret 12. 
desember 2023. 

Overfører midler 
fra frivillighet til 
kommunal drift. 
Usikkert om 
dette er effektiv 
bruk av 
ressurser.  

Kommunedirektøren 
bes omdisponere 
1.060.000 fra 
tilskudd til 
områdeforum til drift 
av innbyggertorg.  

 
Kostnader og tiltak for deltagelse i fritidsaktiviteter for barn og unge/forebygge ungt 
utenforskap 
Det kan tenkes en rekke ulike tiltak for å redusere barn og unges kostnader ved 
deltakelse i fritidsaktiviteter eller for å forebygge ungt utenforskap. Her kan det 
tenkes flere muligheter: Å tilføre midlene til kommunens ordning «Fritidskassa – alle 
skal med», som brukes til å søke om å dekke kostnader til utstyr, reise, cup, leir 



 

  5/6 

og/eller deltakeravgifter i faste, organiserte aktiviteter for enkelte barn i familier med 
økonomiske utfordringer, uavhengig av type aktivitet; eller å tilføre midler til andre 
målrettede tiltak. Dette kan være å tilføre midler til tilskuddsordning for 
sommerferieaktiviteter, prosjekter innenfor porteføljen ungt utenforskap eller å lage 
helt nye ordninger.  
 
Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Tilføre midler til 
«Fritidskassa» 

Fyller på en 
allerede 
eksisterende 
ordning på en 
måte som gir 
lavere kostnader 
for den enkelte 
på en treffsikker 
måte 

Kommunal 
saksbehandling 
kan være mer 
byråkratisk 

Tilskuddsordningen 
«Fritidskassa» tilføres 
kr 1.060.000.  

Tilføre midler til 
ferieaktiviteter 

Treffer tilbud som 
det i dag er stort 
behov for å 
finansiere opp 

Treffer bare tiltak 
en del av året 

Tilskuddsordning til 
sommerferieaktiviteter 
tilføres kr. 1.060.000 

Tilføre midler til 
prosjekter i 
porteføljen «Ungt 
utenforskap» 

Kan forløse nye 
løsninger for å 
forebygge ungt 
utenforskap 

Usikker 
treffsikkerhet 

Prosjekter under 
porteføljen «Ungt 
utenforskap» tilføres 
kr. 1.060.000 

 
Opprettholde tilskudd til områdeforum 
Tilskuddet til områdeforum var tiltenkt å sørge for at lokalbefolkningen selv kunne gi 
midler til tiltak de mente var viktige i lokalsamfunnet. Ved å sørge for at det var 
betydelige midler til hvert områdeforum, ville det være mulig å gi midler til flere ulike 
typer tiltak, og på en ubyråkratisk måte. I og med at utvalg for medborgerskap og 
kommunestyret i debatten om vedtak av retningslinjer for områdeforum la betydelig 
vekt på å åpne opp for lokal innovasjon, var det viktig ikke å gi føringer for bruken av 
midlene, utover at de skulle komme lokalsamfunnet til gode. Det er derfor mulig, men 
ikke garantert, at opprettholdelse av tilskudd til områdeforum ville komme de samme 
formålene til gode som kommunestyret har pekt på i sitt vedtak 30. januar. Det er 
også mulig å legge sterkere føringer på hva midlene skal brukes til, men det ville da 
kunne komme i konflikt med målet om å bidra til innovasjon.  
 
Dersom områdeforumene med reduksjon i tilskuddet vil få større behov for bistand 
med å søke midler, eller i større grad søker andre kommunale tilskuddsordninger, vil 
dette kunne bidra til mer administrasjon for kommunen.  
 
Tiltak Fordeler Ulemper Vedtaksforslag 
Opprettholde 
tilskudd til 
områdeforum.  

Gir rom for lokal 
nyskaping, og at 
lokale formål kan 

Ikke treffsikkert, og 
risiko for at 
midlene blir brukt 

Tilskudd til 
områdeforum 
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få midler på en 
ubyråkratisk måte.  

av allerede 
veletablerte 
grupper i 
lokalsamfunnet.  

opprettholdes på 
kr. 1.460.000.  

 
Relevans for bærekraft 
Alle løsningene skissert over vil styrke sosial bærekraft, og ikke ha negative 
konsekvenser for kommunens økonomiske bærekraft. Løsningene antas ikke å ha 
særlige konsekvenser for miljømessig bærekraft.  
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anser at valg av løsning først og fremst handler om politisk 
prioritering mellom ulike formål. Kommunedirektøren må imidlertid legge fram et 
forslag til vedtak. Kommunedirektøren anser styrking av eksisterende 
tilskuddsordninger som mest hensiktsmessig måte å ivareta de beskrevne formålene 
i kommunestyrets vedtak av 30. januar på, da dette gir ansvar til frivilligheten selv for 
å disponere midlene på best mulig måte.  
 
Kommunedirektøren foreslår derfor en kombinasjon av ulike tiltak, men vil 
understreke at utvalget kan gjøre en ny vurdering av om det å beholde tilskudd til 
områdeforum likevel kan være en nyskapende og ubyråkratisk måte å imøtekomme 
de samme formålene på.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 8/24 

Behandling 

Kommunedirektørens representant Trine Groven innledet til saken. 

Trygve Lia fremmet følgende forslag: 

Deler av midlene blir benyttet til å redusere prisene for bruk av varmtvannsbad for 
spesielt sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. 

Kirsten Koht fremmet følgende forslag til saken: 

Stillingsbrøken til seniorkoordinator økes for på denne måten å sikre flere aktiviteter 
for eldre på innbyggertorgene. 

Saken tas til orientering. 

Kirsten Koht foreslo å ta saken til orientering. Forslaget ble enstemmig vedtatt. Det 
ble ikke votert over innstillingen i 3 punkter. 

Forslagene fra Lia og Koht ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Saken tas til orientering.  
2. Eldrerådet har følgende innspill til prioriteringer i to punkt: 

• Deler av midlene blir benyttet til å redusere prisene for bruk av 
varmtvannsbad for spesielt sårbare grupper, forstått som eldre og 
personer med kroniske lidelser/funksjonsnedsettelser. 

• Stillingsbrøken til seniorkoordinator økes for på denne måten å sikre 
flere aktiviteter for eldre på innbyggertorgene. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 14.03.2024 
sak 8/24 

Behandling 

Trine Groven presenterte saken og besvarte spørsmål. 

Følgende forslag ble fremmet av Sørensen til tillegg i punkt 2 og 3, og nytt punkt 4: 

Ny setning i pkt. 2 etter «Fritidskassa: Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys på 
inkludering og tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og unge med 
spesielle behov. 

Ny setning i pkt. 3 etter ferieaktiviteter: Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys 
på inkludering og tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og unge 
med spesielle behov. 

Nytt punkt 4: 
Øke Tilskudd til eksisterende idrett og fritidsaktiviteter for personer med 
funksjonsnedsettelse. 

Sørensen foreslo også følgende alternativ til innstillingens punkt 1: 

Saken tas til orientering. 
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Sørensen forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Saken tas til orientering.   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa». Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys på inkludering og 
tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og unge med spesielle 
behov. 

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter. Tilskuddsordningen skal ha høyt søkelys 
på inkludering og tilgjengelighet, og skal også omfatte transport for barn og 
unge med spesielle behov. 

4. Øke Tilskudd til eksisterende idrett og fritidsaktiviteter for personer med 
funksjonsnedsettelse. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 9/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillig i 3 punkter ble enstemmig vedtatt. 

 

Innstilling  

1. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr. 400.000 til å redusere kostnadene 
ved aktivitet for sårbare grupper, forstått som eldre og personer med kroniske 
lidelser/funksjonsnedsettelser. Tilskuddet skal samordnes med eller bakes inn i 
tilskudd på kr 2.000.000 under velferd til aktivitet for seniorer eller den 
eksisterende tilskuddsordningen «Aktivitetspotten».   

2. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til tilskuddsordningen 
«Fritidskassa».  

3. Av tilskudd til områdeforum omdisponeres kr 330.000 til å styrke 
tilskuddsordningen til ferieaktiviteter.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01460 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 8/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

14.03.2024 8/24 

3 Ungdomsrådet 14.03.2024 9/24 
4 Utvalg for medborgerskap 21.03.2024 10/24 
  

Omdisponering av tilskudd fra områdeforum til andre formål 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 21.03.2024 sak 10/24 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen innledet til saken. 

Leder Bente Stein Mathisen (H) fremmet på vegne av H, V, FrP og Sp følgende 
alternative forslag: 

Av tilskudd til områdeforum omdisponeres følgende midler:  
 
•     Tilskudd til Solidaritetsfondet, kr 270.000 

•     Tilskudd til eksisterende idrettsaktiviteter for personer med  

       funksjonsvariasjoner, inkludert støtte ved transportutfordringer, kr 270.000 

•      Kompensasjon for bassengleie til revmatikerforeningene, kr 145.000  

•      Tilskudd til aktivitetsguiden, kr 100.000 

•      Tilskudd til kulturaktiviteter for sårbare grupper barn/unge som disponeres av 

        Asker kulturråd, jfr. modell som solidaritetsfondet, kr 275.000 

 

Leder Bente Stein Mathisens (H) alternative forslag ble satt opp imot innstillingen. 
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Stein Mathisens (H) forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Abbas, A)  

Solav Abbas (A) fremmet følgende protokolltilførsel:  

Undertegnede representanter stemte i kommunestyret mot at midler til områdeforum 
skulle tas vekk fra områdeforums rammer og omdisponeres. Dette fordi kommunen i 
den prosessen som var igangsatt, hadde gitt forhåpninger om en viss økonomisk 
ramme for å utøve arbeidet i områdeforumene. Men, når saken nå er vedtatt, 
aksepterer vi de formålene som midlene brukes på. 

 

Vedtak  

Av tilskudd til områdeforum omdisponeres følgende midler:  

•     Tilskudd til Solidaritetsfondet, kr 270.000 

•     Tilskudd til eksisterende idrettsaktiviteter for personer med funksjonsvariasjoner, 

       inkludert støtte ved transportutfordringer, kr 270.000 

•      Kompensasjon for bassengleie til revmatikerforeningene, kr 145.000  

•      Tilskudd til aktivitetsguiden, kr 100.000 

•      Tilskudd til kulturaktiviteter for sårbare grupper barn/unge som disponeres av 

        Asker kulturråd, jfr. modell som solidaritetsfondet, kr 275.000. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/01344-1 Gunnhild Goffeng 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  14.03.2024 
Utvalg for velferd 19.03.2024 
Formannskapet 02.04.2024 
 

Kloppedalen bo- og omsorgssenter - konsept og kostnad 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Kommunedirektøren gis fullmakt til videre prosjektering med funksjon- og 
programplanlegging av «Alternativ 2 – Integrert» for Kloppedalen bo- og 
omsorgssenter, innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå kontrakt med leverandør, så lenge 
kontraktssum er innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

 

1. Sammendrag 
Det skal etableres 100 heldøgnsplasser for eldre i Kloppedalen. Med bakgrunn i 
grundig behovskartlegging av interessenter er det utarbeidet to ulike hovedkonsepter 
«Alternativ 1 - Basis» og «Alternativ 2 - Integrert». Begge alternativene har en felles 
løsning for det primære behovet - som er beboerplassene. Demensproblematikk er 
hovedmålgruppen, og det vil være en andel med skjermede plasser. 

For å sikre en bærekraftig tjenesteutvikling må Asker kommune endre fra behandling 
til forebygging som blant annet innebærer tidligere innsats. Ved å øke arealet med 
3,5% og en merinvestering på 26 millioner kroner i Alternativ 2, legges det til rette for 
et utvidet tilbud til hjemmeboende eldre med hensyn til sosialisering, aktivitet, 
trim/trening og måltider/ernæring. Tilbudet vil tilrettelegges for brukerne og må 
avklares med tilbudet for eldre på Heggedal Innbyggertorget. Det utvidede tilbudet vil 
også kunne brukes av beboerne og ansatte, samt gjøre det lettere og mer attraktivt 
for frivillige og pårørende å delta som aktive ressurser for beboerne.  Aktiviteter som 
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det legges til rette for i Alternativ 2, har en beregnet nedbetaling på 10 år, forutsatt at 
4 personer kan bo ett år lenger hjemme i perioden. Investeringskostnaden for begge 
alternativene ligger innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

For å videreføre prosjektering med funksjons- og programplanlegging, anbefaler 
kommunedirektøren aksept og videre prosjektering av «Alternativ 2 – Integrert» 
med tilhørende kostnadsoverslag. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Kommunestyret har gitt kommunedirektøren i oppdrag er å etablere 100 
heldøgnsplasser for eldre i Kloppedalen innen 2026/2027, og ytterligere 75 plasser 
på Vettre innen 2030. Arbeidet skal samordnes med prosjekt Helhetlig boligtrapp i 
Asker kommune. Denne politiske saken gjelder trinn 1 med 100 plasser i 
Kloppedalen.  
Tidligere politiske behandlinger: 
 

- Oktober 2022. Vedtak i Formannskapet, Utvalg for Velferd, Heggedal 
lokalsamfunnsutvalg og Eldrerådet. Oppstart, mål og lokalisering av 
prosjektet. 

- Mai 2023. Presentasjon i Utvalg for Velferd. Konseptskisse med 2 alternative 
løsninger. 

 
Saken er oppe til politisk behandling for valg av hovedkonsept med tilhørende 
kostnadsanslag. Valgt konsept vil planlegges og prosjekteres videre og neste fase er 
utarbeidelse av funksjon og krav som underlag til en pris- og designkonkurranse.  
 
 
3. Saksopplysninger 
Det er gjennomført en behovskartlegging med involvering av interne og eksterne 
interessenter og aktører. Ut fra behov og kommunens mål og strategier, er det 
utarbeidet et målbilde for prosjektet som ble fremmet i politisk sak i oktober 2022. 
Hovedmålet er å øke kommunens kapasitet for kvalitativt gode heldøgns 
omsorgsplasser. Målene hensyntar kommunens ønske om å utvikle fremtidige 
helseknutepunkt. Det er jobbet med hva en fremtidsrettet modell for heldøgnsomsorg 
for eldre kan være, ved å se på; primærbehovet for heldøgnsplasser, behov for å 
redusere fremtidig belastning på heldøgnsplasser, samskaping med pårørende og 
frivillige, understøtte effektiv tjenesteproduksjon, bidra til god stedsutvikling med 
fokus på sosial bærekraft, samt økonomisk og miljømessig bærekraft.  
 
Arbeidet er avstemt med arbeidet for Helhetlig boligtrapp i Asker. Asker kommune vil 
få flere eldre og færre yrkesaktive fremover. Det forventes en sterk økning i behov 
for kommunale tjenester innen pleie og omsorg. For å sikre en bærekraftig 
tjenesteutvikling kreves en dreining fra behandling til forebygging som innebærer 
blant annet tidligere innsats. 
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Fra behovskartleggingen er det utarbeidet hovedprinsipper for hvordan bygg, 
omgivelser, teknologi, organisering og kultur skal bygge opp under mål og gevinster.  
Kloppedalen bo- og omsorgssenter vil ha en sentral beliggenhet i Heggedal, med 
gangavstand til sentrum og andre fasiliteter. Det er utarbeidet to ulike 
hovedkonsepter «Alternativ 1 - Basis» og «Alternativ 2 - Integrert» som begge har en 
felles løsning for primærbehovet, som er beboerplassene. I Alternativ 2 legges det til 
rette for et utvidet tilbud til hjemmeboende eldre med hensyn til sosialisering, 
aktivitet, trim/trening og måltider/ernæring. Det utvidede tilbudet vil også kunne 
brukes av beboerne og ansatte, samt gjøre det lettere og mer attraktivt for frivillige 
og pårørende å delta som aktive ressurser for beboerne. Demensproblematikk vil 
være hovedmålgruppen.  
 
Alternative hovedkonsepter: 
 

• Alternativ 1 – Basis: Alternativet inneholder felles løsning for det primære 
behov - som er beboerplassene, samt administrative funksjoner, driftsarealer 
og grunnleggende fellesfunksjoner. Alternativet legger i lite grad til rette for 
tilbud til hjemmeboende eldre eller det å åpne opp og invitere nærmiljøet inn. 
 

• Alternativ 2 – Integrert: Alternativet har utvidet noen av fellesfunksjonene 
sammenlignet med Alternativ 1. Det er lagt til rette for å gi et utvidet og 
mer tilrettelagt tilbud til hjemmeboende eldre spesielt på områder som 
sosialisering, aktivitet, trim/trening og måltider/ernæring og da spesielt med 
hensyn til eldre i nærheten. Tilbudet må avklares med tilbudet for eldre på 
Heggedal Innbyggertorget. Det utvidede tilbudet vil også kunne brukes av 
beboerne og ansatte, samt gjøre det lettere og mer attraktivt for frivillige og 
pårørende å delta som aktive ressurser. Med dette alternativet vil man søke 
og utnytte de kapasiteter og tjenester som ligger i nærmiljøet og supplere 
dette. Det vil oppleves mer åpent og tilgjengelig for offentligheten. Arealet i 
Alternativ 2 er 418 m2 BTA større enn Alternativ 1, en økning på 3,5 %. 
 

 



 

  4/6 

Kostnads- og usikkerhetsanalyse 
Det er utført en tidlig kostnads- og usikkerhetsanalyse for begge alternativene. 
Forventet styringsramme (P50) for Alternativ 1 er 622 mill. kr og for Alternativ 2 er 
forventet styringsramme 648 mill. kr. Alternativ 2 har en merkostnad på 26 mill. kr 
sammenliknet med Alternativ 1. Grunnforholdene er krevende men løsbare, og 
ekstra kostnader er vurdert og medtatt i investeringskostnadene. Uteareal er viktig 
for et heldøgns omsorgssenter for eldre, og det må settes av tilstrekkelig midler til 
drift og vedlikehold av både bygg og uteområder.  
 

 Alternativ 1 - Basis Alternativ 2 - Integrert 
Areal brutto (inkl. parkering) 12.131 m2 BTA 12.549 m2 BTA 
Tidlig forventet styringsramme (P50) 1 622 mill. kr 648 mill. kr 
Kostnadsramme (P85) 1 758 mill. kr 798 mill. kr 
FDVU erfaringstall 2  15,4 mill. kr / år 15,9 mill. kr / år 
   
Sparte kostnader ved Alternativ 2 3  Nåverdi 
1 personer som årlig kan bo hjemme  -7 mill. kr 
4 personer som årlig kan bo hjemme  29,9 mill. kr 
10 personer som årlig kan bo hjemme  103,7 mill. kr 

1 P50-estimatet er forventet styringsramme og har 50% sannsynlighet for å levere prosjektet innenfor denne rammen. Det 
inneholder en post for å dekke uspesifiserte kostnader. P85-estimatet er en øvre kostnadsramme og inkluderer en post for 
uforutsette kostnader. Prisnivå 15.08.23. 
2 FDVU analysen er en analyse av årlige kostnadsposter for Forvaltning, Drift- og vedlikehold, Utvikling og utskiftning, 
Forsyning og Renhold. Det er benyttet erfaringstall fra Norsk prisbok og andre relevante prosjekter. Prisnivå 15.08.23 og inkl. 
mva. bortsett fra intern driftsbetjening. 
3 Beregnet nåverdi av besparelse for antall beboere som kan bo hjemme ett år lenger hjemme med hjemmehjelp, fremfor å 
behøve sykehjemsplass. Analyseperioden er på 10 år. For eksempel hvis 4 personer kan bo lenger hjemme vil kommunen 
spare inntil 3,9 mill. kr, dvs. besparelse i drift av sykehjemsplass kontra hjemmehjelp for 4 personer er 29,9 mill. fratrukket 
merinvestering for alternativ 2 på 26 mill. kr. Kostnadselementer som er inkludert i beregningen er; drift av sykehjemsplasser, 
drift av hjemmehjelpstjenester, forvaltning og drift av bygningsmassen (FDVU), leie av egnede lokaler til sykehjemsdrift, 
lønnskostnader tilsvarende 2 årsverk for tilleggstjenester knyttet til sykehjem i alt. 2.  

Alternativ 2 Integrert - Hva sparer kommunen ved å ha eldre boende ett år lenger 
hjemme 
Det er regnet på når tilleggsinvestering i Alternativ 2 er nedbetalt sett opp mot hvor 
mange eldre som må bo hjemme ett år lenger i en analyseperiode på 10 år.  
Det er tatt utgangspunkt i hva en sykehjemsplass og hjemmehjelpstjenester koster å 
drifte i Asker kommune. I teorien viser analysen at dersom Alternativ 2 klarer å tilby 
tjenester slik at det hvert år er 4 personer som kan bo ett år lenger hjemme, vil den 
økte investeringskostnaden på 26 mill. kr for Alternativ 2 være nedbetalt etter 10 år. 
Etter 10 år og/eller ved flere som kan bli boende hjemme lenger, vil kommunen få en 
større innsparing. 
 
Fremdrift i prosjektet 
Reguleringsarbeidet er startet opp hvor planinitiativ ble innsendt i mars 2023. På 
nabotomten ønsker eier å utvikle boliger. Det vurderes om en andel av boligene skal 
være for eldre for å ha nærhet til nytt bo- og omsorgssenter. Også ansatte vil kunne 
flytte inn her. Som en del av planprosessen, er det i samarbeid med eier av 
nabotomt og i samråd med planavdelingen laget en utvidet stedsanalyse med 
anbefalinger. Anbefalingene ser på utvikling av tomtene sett opp mot nærområdet og 
mot sentrum i Heggedal og innebærer anbefalinger for lokal forankring, møteplass, 



 

  5/6 

grønne og urbane forbindelser, tilgjengelighet og mobilitet, sosiale boformer og 
arkitektur. Det er startet opp arbeid med krav og funksjonsbeskrivelse som grunnlag 
til pris og designkonkurranse. Det jobbes fortsatt etter ferdigstillelse 2026/27, men 
det er en stram fremdrift som også avhenger en effektiv reguleringsprosess. 
 

 
 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Det er strammere økonomiske tider som påvirker kommunen, samtidig som det vil bli 
utfordrende med en sterkt aldrende befolkning fremover. Prosjektet skal realisere 
Asker kommunes økte kapasitetsbehov for kvalitativt gode heldøgns 
omsorgsplasser, på en måte som understøtter kommunens strategiske mål om å 
skape kvalitet og sammenheng i tjenestene, samt bidra til å skape et nærere, mer 
aktivt og bærekraftig samfunn. 

Kommunen har mål om at flere eldre må kunne klare seg lenger hjemme. I tillegg til 
en kapasitetsøkning på heldøgnsplasser vil en merinvestering i prosjektet på 26 mill. 
kr for «Alternativ 2 – Integrert», legge til rette for at eldre i området kan bo lenger 
hjemme. Investeringskostnaden for Alternativ 2 ligger innenfor gjeldende ramme i 
Handlingsprogrammet. For at merinvesteringen i Alternativ 2 skal kunne nedbetales 
og være lønnsom for kommunen, blir det viktig at prosjektet og virksomhetsområdet 
Velferd følger opp ambisjoner og mål. Det må legges opp til samarbeid og 
videreutvikling av tjenester og tilbud til eldre i Heggedal. Dette vil kunne gi effektive 
og kostnadsbesparende kommunale tjenester.  

Bærekraftsdimensjonene økonomi er vurdert ved å se på helhetlig tjenester og 
kunne gi kostnadsbesparende og effektiv drift for bo- og omsorgssenteret, samt ved 
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å vurdere tilbud slik at eldre kan bo hjemme lenger. Kloppedalen bo- og 
omsorgssenter vil legge opp til gode boforhold for beboere, men samtidig ha 
effektive fellesarealer for å redusere unødvendig bygde areal og redusere CO2 
utslipp. Naturmangfold er kartlagt og det er lagt føringer for hvordan dette ivaretas i 
utviklingen. Det sosiale aspektet er fremmet gjennom en felles torg/møteplass med 
nabotomt, arealer for felles møteplasser og aktiviteter for beboere og eldre 
hjemmeboende i nærmiljøet. 

 
5. Konklusjon 
Basert på en helhetlig vurdering, anbefaler kommunedirektøren å planlegge videre 
arbeid med «Alternativ 2 – Integrert» med utvidet tilbud for eldre hjemmeboende for 
nytt bo- og omsorgssenter i Kloppedalen. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå 
kontrakt med leverandør, så lenge kontraktssum er innenfor gjeldende ramme i 
Handlingsprogram 2024-2027.    

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg: 
 
Kostnads- og usikkerhetsanalyse – Sammendrag 
Konseptrapporten 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01344 Gunnhild Goffeng 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 9/24 
2 Utvalg for velferd 19.03.2024 9/24 
3 Formannskapet 02.04.2024  
  

Kloppedalen bo- og omsorgssenter - konsept og kostnad 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 14.03.2024 sak 9/24 

Behandling 

Karl Bønnhoff fremmet følgende tilleggspunkt til saken: 

• Tilrettelegge for tilstrekkelig parkering. 

Vedtaket i 2 punkter, med Bønnhoffs forslag til nytt punkt 3, ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. Kommunedirektøren gis fullmakt til videre prosjektering med funksjon- og 
programplanlegging av «Alternativ 2 – Integrert» for Kloppedalen bo- og 
omsorgssenter, innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå kontrakt med leverandør, så lenge 
kontraktssum er innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

3. Tilrettelegge for tilstrekkelig parkering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01344 Gunnhild Goffeng 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 14.03.2024 9/24 
2 Utvalg for velferd 19.03.2024 9/24 
3 Formannskapet 02.04.2024  
  

Kloppedalen bo- og omsorgssenter - konsept og kostnad 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 19.03.2024 sak 9/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og rådgiver Gunnhild Goffeng presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Forslag fremmet av Vanessa Nystedt, H på vegne av H, FrP, V og PP til nytt vedtaks 
punkt 4: 

Kommunedirektøren bes komme tilbake til utvalget med et notat som evaluerer 
oppstart og drift av Nesbru bo- og omsorgssenter med hensyn til målene som ble 
satt i forkant, om effektivisering og samhandling med Gullhella bo- og 
omsorgssenter. 
 
Forslag fremmet av Karin S. Woldseth, FrP på vegne av FrP, H, V og PP til nytt 
vedtakspunkt 4: 
 
Sørge for trygg adkomst til Kloppedalen bo –og omsorgssenter for gående. 
 

Innstillingens punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Forslag til nytt vedtakspunkt 3 fra H, FrP, V og PP ble enstemmig vedtatt. 

Forslag til nytt vedtakspunkt 4 fra FrP, H, V og PP ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Kommunedirektøren gis fullmakt til videre prosjektering med funksjon- og 
programplanlegging av «Alternativ 2 – Integrert» for Kloppedalen bo- og 
omsorgssenter, innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å inngå kontrakt med leverandør, så lenge 
kontraktssum er innenfor gjeldende ramme i Handlingsprogram 2024-2027. 
 

3. Kommunedirektøren bes komme tilbake til utvalget med et notat som evaluerer 
oppstart og drift av Nesbru bo- og omsorgssenter med hensyn til målene som 
ble satt i forkant, om effektivisering og samhandling med Gullhella bo- og 
omsorgssenter. 
 

4. Sørge for trygg adkomst til Kloppedalen bo –og omsorgssenter for gående. 
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